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EDITORIAL

massa important com per no informar-ne bé

El Síndic de Greuges de Catalunya, Rafael Ribó, ha donat la
raó a la Plataforma No a la MAT i ha afirmat que la
Generalitat no ha estat del tot transparent durant la tramitació
d'aquest projecte. Tot i així, el Síndic també sembla haver-se
excedit en les seves funcions.
L'informe del Síndic, que es coneixia fa pocs dies, responia a la queixa que va presentar la
Plataforma el 13 de febrer de 2007, denunciant la manca de transparència i dificultat d'accés a la
informació del projecte de línia de 400 kV (coneguda popularment com la MAT). Gairebé tres anys
després (no sembla gaire àgil, d'entrada, el funcionament de l'oficina que dirigeix Rafael Ribó), el
Síndic diu que sí, que efectivament hi ha hagut manca d'informació, i a més concreta de quina
manera: per un costat, retreu al Departament d'Economia i Finances no haver donat resposta a les
al·legacions presentades per No a la MAT; de l'altra, ha detectat que durant l'exposició pública no
s'ha inclòs tota la informació relacionada amb el projecte.
Les conclusions del Síndic (de fet les mateixes denuncies de la Plataforma) haurien de fer
reflexionar la Generalitat sobre la necessitat d'informar amb la màxima transparència en tots els
casos, i especialment en projectes tan importants com aquest. Queda ara acreditat que no ho ha fet i
això, al marge de constituir un incompliment flagrant del seu compromís amb la ciutadania (que ha
de rebre tota la informació sobre qualsevol qüestió que l'afecti), només pot generar desconfiança
dels administrats cap a l'administració.
Ribó, però, no s'atura en la seva constatació de la manca de transparència per part de la Generalitat
en aquesta matèria. Li suggereix una possible solució: la creació d'una pàgina web on s'inclogui tota
la informació sobre l'evolució del projecte. Pot ser una bona eina, si efectivament s'hi va actualitzant
tota la informació. Però el Síndic va encara més lluny i arriba segurament a excedir-se en les seves
funcions quan, recollint els arguments de la Plataforma No a la MAT, demana a l'administració que
consideri la possibilitat de soterrar la línia. Ja hi ha tècnics que consideren, han considerat o
consideraran aquesta possibilitat. Si hi hagués cap irregularitat en aquest procés és quan hauria
d'intervenir, el Síndic, no abans


